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„Ha az Urat tartod oltalmadnak, a Felségest hajlékodnak, nem érhet téged baj, sátrad-
hoz közel sem férhet csapás” (Zsolt 9,9-10)

                                           Ismerd fel az elhívásod!

 A tavalyi évben egy „nagy utazáson” vettem részt, Kínában jártam. Közel 25 000 
km-t tettem meg. Emberileg nagyon féltem ettől az úttól, és nem is nagyon volt minden 
feltétel adott az induláshoz, de hittem, hogy mennem kell. Az út mély nyomokat hagyott 
bennem.

 Az utazásom alatt Isten sokat beszélt hozzám. Sokszor irányította a figyelmemet 
arra, hogy amilyen fontosak a tárgyi feltételek, ugyanolyan fontosak ennek lelki megfe-
lelői a hívő életben. Az utazás segített abban is, hogy én magam is engedjem Istennek, 
hogy ezekről a kérdésekről beszéljen velem.

 A következőkben öt olyan elengedhetetlenül szükséges dologról beszélek, ami nél-
kül senki sem indulhat el egy ilyen hosszú utazásra. A kínai utazáshoz szükségem volt: 
meghívólevélre, útlevélre, repülőjegyre, oltási könyvre és vízumra. Természetesen 
kell más is mint pénz, szállás, stb., de most ezt az ötöt szeretném kiemelni, azon belül is 
a személyes elhívásról bizonyságot tenni.

 Az egyén személyes elhívásával általában keveset foglalkozunk, ezért úgy gondo-
lom, hogy fontos ezzel kezdeni. Éppen ezért, rögtön az elején felteszem a kérdést: Tu-
dod-e, hogy mi a Te elhívásod?

 Azok, akik erre határozott igennel felelnek, remélem nem fognak most kényelmesen 
hátradőlni, és „kikapcsolni”. Szeretném, ha ők is újra végigjárnák ezt az utat és  a végén 
bátorítólag segítenének azoknak, akiknek ez még kérdés.



 Akik pedig egy bátortalan nemmel válaszoltak magukban a kérdésre, remélem, hogy 
segítségükre lesznek az alábbiak abban, hogy felismerjék magukban Isten tervét, és meg 
is tudják azt valósítani az Ő segítségével.

 1. Meghívólevél = Isten hívása (olvasandó Máté 22,1-14,  A királyi menyegző alapján)

 Jó, ha komolyan vesszük azt, hogy nem automatikus és magától értetődő, hogy az 
Ige nekünk szól, és éppen akkor érint meg, amikor fogékonyak vagyunk rá. Fontos az, 
hogy a meghívás elfogadását ne halogassuk. Fontos, hogy Isten hívásásra jól válaszol-
junk, mert nem biztos, hogy ha kétszer vagy háromszor elutasítjuk a személyes hívást, 
akkor lesz következő alkalom. (Jób 33,29)

 Szólhat az Úr „direktbe” nekem, a Biblia olvasásakor.

 Szólhat az Úr egy prédikáció, Istentisztelet, temetés, keresztelő stb. alkalmával.

 Szólhat az Úr egy testvérrel, szomszéddal való beszélgetésen keresztül vagy életét látva.

 Szólt-e már hozzád az Úr? Ha igen, komolyan vetted-e az Igét?

 2. Útlevél = Megtérés

 Utazáskor az útlevél nélkülözhetetlen. A megtérés pedig a legfontosabb dolog az 
életünkben, e nélkül nincsen „utazás”!

 Amikor megszületünk, „háttal születünk az Istennek”, megtérésünkkor pedig az ar-
cunkat fordítjuk felé. Célt tévesztett az életünk egészen addig, amíg nem fordulunk meg.

 Isten szeretete meggyőzött-e már vagy még mindig lázadsz?

 3. Repülőjegy = Elhívás (olvasandó Márk 16, 15-18)

 Az utazáskor nem csak akkor vagy nyertes, ha már elérted a céljaidat, hanem akkor 
is nyertes vagy, ha elindulsz az úton, hiszen a formálódás az út során alakul ki.

 Kapsz egy jegyet, hogy el tudj menni oda, ahol Isten látni akar. Valaki kifizette he-
lyetted, drága árat adott ÉRTED, azért, hogy Te be tudd tölteni a küldetésed. A jó hír 
az, hogy a repülőjegyet nem neked kell megvenned, de a gépre neked kell felszállnod. 
Az utazásom alatt soha nem láttam, hogy valakit erőszakkal raktak volna fel a gépre. A 
gépre neked kell felszállnod, sokszor egyedül. És majd ott kapsz erőt a továbblépéshez. 
Isten erőről-erőre vezet. Mindig fokról-fokra, lépésről-lépésre adja az Ő Lelkét. Gyakran 
előfordul, hogy a repülőjegyet előre kell megváltani. Előfordul, hogy fél évre előre is 
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váltanak repülőjegyet. Ezért lehet, hogy ott van már a kifizetett repülőjegyed a zsebed-
ben, de idáig féltél azt felhasználni, a repülőre felszállni.

 Vigyázzunk, mert az ingyen kegyelem nem egyenlő az olcsó kegyelemmel!

 Az a repülőgép, ami felszálláskor nem tudja a pontos koordinátákat nem fog célba jutni. 

 Vigyáznunk kell arra is, hogy a céltól csak egy kisfokú eltérés is hosszútávon cél-
tévesztéshez vezet.

 Elhívásunk felfedezése egyet jelent önmagunk felfedezésével. Ez egy kettős út, 
egyik része „önmagunk belső felfedezése: ki vagyok én? Mi zajlik bennem?” Másrészt a 
körülöttünk lévő lehetőségek feltérképezése. Ahhoz, hogy ráleljünk elhívásunkra, mind 
a két világot meg kell vizsgálni és meg kell ismerni. Számba kell venni mihez van tehet-
ségünk, mi lelkesít vagy mi nem lelkesít. Kreatívan kell viszonyulnunk a világban rejlő 
lehetőségekhez, hogy a belső tehetségünket megvalósíthassuk. Az elhívásnak három pil-
lére van:

 - imádság,

 - válts nézőpontot, számolj Isten  perspektívájával,

 - próbálj ki új dolgokat, amit Isten ad.

 a. Imádkozz: 

 Ahhoz, hogy rátaláljunk saját elhívásunkra, meg kell ismernünk önmagunkat. Erre 
időt kell szánni. Elképesztő mennyiségű információ vesz körül bennünket. Például 2010-
ben Eric Schmidt a Google vezérigazgatója kiszámolta, hogy kétnaponta olyan hatalmas 
mennyiségű új információt generálunk, mint időszámításunk kezdete óta 2003-ig össze-
sen. 2 nap = 2000 év.

 Kiszámolták, hogy 2010-ig az interneten keringő adatmennyiség egy 57 milliárd km 
hosszú könyvespolcon lévő információnak felel meg. Ez a Föld-Plútó távolság tízszerese.

 Bármennyire is hasznos a digitális technológia, egyre inkább a külvilág felé fordítja 
a tekintetünket ahelyett, hogy befelé fordulnánk. Egy ősrégi kínai mondás szerint csak 
akkor vagyunk képesek a tó mélyére látni, ha a háborgó felszín lecsendesedik.

 b. Válts nézőpontot:

 A pszichológusok szerint általában nem olyannak látjuk a dolgokat, mint amilyenek 
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valójában, hanem amilyenek mi vagyunk. Ezért a körülöttünk lévő világot a belső vilá-
gunkon keresztül látjuk. 

 A jellem határozza meg, hogyan értelmezi valaki Isten akaratát. (Zsolt 18,26-27)

 Törekedjünk arra, hogy a minket ért eseményeket Isten szemszögéből lássuk.

 c. Próbálj ki új dolgokat

 Ne féljünk az ismeretlentől, mert ez is segít nekünk abban, hogy kiderüljön a szá-
munkra, hogyan viselkedünk új helyzetekben. Azáltal, hogy a félelmeidet leküzdöd, 
akarva-akaratlanul is a hited fog erősödni. Ha nem kísérletezel új dolgokkal, sosem tu-
dod meg, hogy mire vagy képes.

 Fontos, hogy segítsünk egymásnak abban, hogy rátaláljon a másik az elhívására. Ne 
rángassuk le a kabátot egymásról, mint Józsefről a testvérei, hanem építsük egymást, 
hogy ezáltal is kiábrázolódjon rajtunk és közöttünk Krisztus.

 Életünk egyedi és megismételhetetlen, bármennyire is másról akar a Sátán meggyőz-
ni bennünket.

 4. Oltási könyv = Védelem (Zsolt 91,11-12) Isten különleges védelme van rajtad, ha 
az Ő útján jársz.

 A védettség természete, ideje, jellege olyan, mint egy kommandós a bevetésen, nem 
lehet lődörögni vagy feleslegesen elidőzni. Az ellenségtől meg akar Isten védeni.

 5. Vízum = Szentlélek keresztség (Máté 25 1-13, Tíz szűz példázata)

 Okos vagy balga. Ez üdvösségi kérdés.

 A vízumot a követségtől kaptam, nem „xyˮ személytől. Ugyanúgy a Szentlélekke-
resztséget se emberektől várjad, hanem Istentől kérd. Gyakori probléma, hogy mi embe-
rektől várjuk ezt.

Ezek a dolgok nem fontossági sorrendet vagy rangsort jelentenek. 

Segítsük egymást, hogy felismerjük elhívásunkat.

Rózsahegyi Barnabás
(Az előadás Hatvanban hangzott el 2015. május 2-án, a Parakletos csendesnapon)
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TAVASZI KONFERENCIÁNK MORZSÁI

Megigazítás

 Fent voltunk megint a hegyen. A hét témája a kapcsolatok, azon belül az őszinteség, 
bizalom és a tisztelet volt. Már az első bizonyságtétel után, vagy inkább már alatta is, az 
Úr tükröt tartott elém, hogy mennyi fogyatkozásom van az őszinteség terén. 

 Sok nyesegetni valója van az Úrnak rólam! A régi énem megmondta a tutit és nem 
nagyon voltam tekintettel embertársaimra, hogy esetleg megbántottam őket: „mert hát 
én őszinte vagyok”.  Őszinte vagyok-e az Úrhoz? Bevallom-e neki, hogy hibáztam, vagy 
rejtegetnivalóm van? És bízom-e az Úrban, hogy Ő mindent elrendez az életemben, és 
jobban tudja, hogy mire van szükségem, mint én? Az időzítésről nem is beszélve. Mert 
ugye az Ő időzítése nem az enyém. Ki tudom-e várni azt, hogy Ő cselekedjen az életem-
ben, vagy én magam akarom megoldani a gondokat, problémákat? Van-e bizalmam em-
bertársaim felé? Vagy mindig ott van a gondolataimban, hogy  éppen ő mondja? Könnyű 
neki és különben Ő sem különb, mint én. Megbízom-e abban az emberben, akinek el-
mondom a gondolataimat, hogy nem fogja felhasználni ellenem? 

 Rá kellett jönnöm, hogy ha előbb az Úrral beszélem meg és tőle kérek tanácsot, hogy 
kinek mondjam, hogyan mondjam, akkor nem fog csalódás érni.

 A tisztelet kérdésében is megítélt Isten. Hogyan állok a felé irányuló tisztelettel? 
Megadom-e neki a tiszteletet? Betartom-e a parancsait, vagy nekem saját értékrendem 
van? Tisztelem-e embertársaimat? 

 Sajnos sokszor, amikor beszélgetek, nem várom meg, hogy elmondja a másik amit 
szeretne, hanem belevágok a szavába. Azt gondoltam, hogy azzal tisztelem a szüleimet, 
ha megteszem, amit mondanak. De ezen a téren is megítélt Isten. Áldom és magasztalom 
Őt és hálás szívvel köszönöm meg neki, hogy ezekben a kérdésekben megigazított és 
tanított.

 Mennyei Atyánk jól tudja, mire van szükségünk és mindig tanít bennünket, csak nem 
mindig ér el a szívünkig és értelmünkig és nem mindig gondoljuk úgy, hogy ez nekünk szól.

 Köszönöm, hogy felismertem a bizonyságtételek, prédikációk által a hiányosságai-
mat és mi az, amin változtatnom kell. Úgy jöttem le a hegyről, hogy fent hagyhattam a 
régi énemet, mert az Úr újat készített számomra. Hálás szívvel köszönöm jóságát, irgal-
mát és hogy ennyire szeret. Köszönöm, hogy nem mondott le rólam. Dicsőség az Úrnak!

Szabó Etelka
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Isten felfrissítő, pihentető kegyelme

Az áprilisi mátraházi konferenciát már nagyon vártam. Sokféle szerteágazó elfoglaltsá-
gaim és az emberekkel való foglalkozás nagyon kimerített.

 Elterveztem, hogy ottlétem alatt a szünetekben egyedül fogok sétálni az erdőben, 
pontosabban Istennel szerettem volna beszélgetni. Gondoltam a testi felüdülésre is, vit-
tem fürdőruhát, hogy a szomszédos hotelben wellneszezhessek. Zsuzsa megkérdezett 
ugyan, hogy vállalnék-e kiscsoportot, és én válaszoltam is neki, hogy szívesen, de úgy 
gondoltam én leszek a tartalék, ha valaki a megszokott csoportvezetők közül nem jönne.

 Indulás előtt már hetek óta nagyon fáradt voltam, fájt a lábam, alig bírtam kimenni 
a buszhoz. Gondoltam alszom egyet Mátraházáig. A busznál Enikővel találkoztam, egy-
más mellé ültünk és végig beszélgettük az utat. Nem voltam álmos. Az üdülő felé menet 
feltűnt nekem milyen friss vagyok (akkor ezt még a hűvösebb levegőnek tulajdonítot-
tam), de este se vártam a lefekvés idejét. A lábfájásom teljesen elmúlt, a cipő se szorított, 
éjszakára nem kellett a szokásos fájdalom csillapítót sem bevennem.  

 Az igazi meglepetés másnap volt, amikor a pihenés és csend helyett alig vártam, 
hogy beszélgethessek a testvérekkel. Nagyon örültem, hogy mégis kaptam csoportot, 
kicsit izgultam és nagyon imádkoztam, hogy a Szentlélek vezesse helyettem a csoport-
beszélgetéseket. Hála Isten dicsőséges szent nevének ezt Ő meg is hallgatta. A témák is 
nagyon elgondolkodtattak és bűnbánatra indítottak. A kiscsoportos testvérektől nagyon 
sokat tanultam az őszinteségről, bizalomról, tiszteletről, egészen közel kerültünk egy-
máshoz. Fáradtságot egyszer sem éreztem, pedig csütörtökön az ebédszünetben Enikő-
vel még a Sástóhoz is legyalogoltunk. Mindezeket Isten csodájaként éltem meg és kö-
szöntem meg Neki, mert ugyan semmi nem lett abból amit elterveztem, az eredmény 
mégis sokkal jobb lett. Igen, a mi Urunk csodásan működik!

Sipos Erzsébet

Kapcsolataim ápolásához segítséget kaptam

 A tavaszi mátraházai csendes hét témája az Istennel és az emberekkel való kapcsola-
tok voltak; az őszinteség, bizalom és tisztelet. Elég keményen megvizsgált az Úr, tükröt 
tartott elém. Hála Neki sikerült fennhagynom a hegyen néhány terhemet és megköny-
nyebbülve tértem haza.

 Az őszinteség témájában arra világított rá Isten, hogy ez a fogalom nem csak azt 
jelenti, hogy nem hazudok. Jellemző rám, hogy saját magam védelmére elferdítem az 
igazságot; magyarázkodok, hogy a hibám ne tűnjön olyan nagynak mások szemében. Ne 
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akarjam megszelídíteni, háziasítani a hazugságot! Az őszinteség azt is jelenti, hogy nem 
hallgatom el azt, aminek a megmondására Isten indít. Azonban mint mindenhez, ehhez 
is Isten bölcsessége szükséges; ne használjam az igazságot bunkóként, amivel jól fejbe 
lehet verni az embertársamat, mutatva a szellemi magasabbrendűségem! Az Ef 4,29-ben 
van az útmutatás ezzel kapcsolatosan: azt osszam meg az emberekkel, amivel az ő épü-
lésükre vagyok, ha az jó és áldást hoz.

 A bizalom témakörében azt mutatta meg Isten, hogy az mindig az adott helyzetekben 
nyilvánul meg. A próbatételek idején derül ki, hogy valójában kiben is bízok. Ismételten 
kaptam felhívást az imádságra, hogy kérjem a Szentlelket, tegyen Isten igazán hiteles 
tanújává a világban. A vérfolyásos asszony története segítségével megláttatta Isten, hogy 
tisztátalan asszony vagyok. Ezt sikerült megvallanom, leborulva az Úr Jézus előtt. Gon-
dolatban én is megérintettem az Ő ruháját és éreztem a megtisztulást. Egy képet is kap-
tam ezután: egy zöld mezőn szaladtam tiszta fehér ruhában az Úr Jézus felé. Hihetetlen 
érzés volt!

Lévai Szilvia

Bizonyságtételek

Tisztábban

2002 szilveszterén elhatároztam, hogy Újévtől nem nézek hiábavalóságot sem az inter-
neten, sem a tévében. Egy hívő barátomnak minden este telefonáltam, hogy imádkozzon 
értem. Ő megtette. Sikerült győznöm az erős kísértések felett is. Már eltelt így két hónap, 
hogy ellenálltam. És akkor nagyon dolgozni kezdett bennem a kísértő.

 - Miért ne nézhetnéd most már? ‒ súgta ‒ Hiszen derék gyerek vagy, milyen sokáig 
megálltad! Egy kicsit te is megengedheted magadnak! ‒ Tudtam, hogy nem tehetem.
 - Nem, nem! ‒ ismételgettem magamnak ‒ Nem tehetem! Éppen aznap, hétfőn dél-
után áhítatot tartottam az otthon lakóinak. Hogy magamat biztassam, végig arról be-
széltem, hogy semmilyen bűnnek semmilyen formában nem szabad helyet adnunk az 
életünkben. Újra és újra ezt ismételtem. Ahogy befejeztem a beszédemet, megnyugodva 
felálltam, hogy megint csak sikerült megerősödnöm. És ekkor, nagy meglepetésemre, 
megtört tekintettel a hallgatóságból az egyik asszony hozzám lépett:

 - István! ‒ mondta ‒ Nekem van egy nagy bűnöm, amitől meg kellene szabadulnom.
 - Igen ‒ néztem rá elgondolkodva ‒ Tudom: a cigaretta. Tessék bejönni a szobámba, 
ott megvalljuk az Úr előtt, és utána el fogja majd hagyni. Bejött a szobámba az asszony, 
megvallotta az Úr előtt és úgy emlékszem,  egy félórás beszélgetés következett. 
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Bátorítottam őt olyan nagy dohányos példájával, aki csodás módon szabadult meg a 
cigitől. Egy félév múlva megkérdeztem tőle: mi a helyzet. ‒ Elhagytam ‒ mondta öröm-
mel. ‒ A cigaretta már nem jelent problémát. Jómagam szintén egy fél évig egyáltalán 
nem néztem szennyet sem az interneten, sem a tévében. Az Úr erőt adott. Ennek az asz-
szonynak a bűnvallásával is megerősített, hogy megálljam. Utána hébe-hóba már néztem 
újra ilyen jeleneteket, ma viszont már ott tartok, hogy tudom: nem tehetem, mert akkor a 
hitelességem forog kockán. A megszentelődéseden dolgozni sohasem hiábavaló.

Komoróczy István

                                                        Utolsó órában

 Nemrégiben történt ez az eset. Tudomásomra jutott, hogy egy régi szomszédasszo-
nyom, akivel az előző lakhelyemen barátkoztam, nagyon beteg. Tavaly az utcán talál-
koztam vele és ekkor mondta el, hogy kemoterápiára jár, mert mellrákja van. Azóta nem 
láttam őt, de egy közös ismerősünk elmondta, hogy az onkológiai osztályon fekszik és 
kritikus az állapota. Tudtam, hogy meg kell látogatnom a kórházban.

 Elmentem, de ekkor már magatehetetlenül feküdt a lélegeztető gépre kapcsolva. Na-
gyon nehéz volt elkezdeni a beszélgetést ebben a helyzetben, de mosolygott, amikor 
meglátott, és ízes, palócos nyelvjárással rákérdezett a családomra. Beszámoltam neki 
arról, hogyan telnek a napjaink, többek között arról is, hogy járunk templomba és bib-
liaórákra, és arról, hogy én nem rég jutottam hitre, azóta imádkozni is tudok, mert be-
fogadtam szívembe az Úr Jézust. Ilonka ekkor rám szólt, megállított, majd mérgesen 
megkérdezte tőlem? „Remélem, nem azért jöttél hozzám, hogy megtéríts? Én ilyen té-
máról nem akarok hallani sem. Nagyon jól tudod, hogy a férjem befolyásos személy volt. 
Templomba sosem jártam, habár szüleim katolikusak voltak, meg vagyok keresztelve, 
sőt még első áldozó is voltam, de ennyi volt az egész.”

 Amikor ezeket a szavakat elmondta, bejött a nővér és közölte, hogy vége a látogatási 
időnek. Elbúcsúztam Ilonkától.

 Egy hét múlva, a bevásárlóközpontban jártam, ahol a közös ismerősünk elárusítónő. 
Megszólított és mondta, hogy a héten ő is volt a kórházban és Ilonka említette neki, hogy 
meglátogattam, és azt üzeni nekem, illetve kéri, hogy imádkozzak érte.

 Ez pénteki nap volt, kedden az utam a temető fele vezetett és olyankor el szoktam ol-
vasni a gyászjelentéseket. Megdöbbenve olvastam Ilonka nevét. Másnap volt a temetés.
Nem polgári, hanem egyházi, ez volt Ilonka utolsó kívánsága. Nagy öröm lesz a találko-
zásunk a mennyei Atyánál.

Hostina Irén
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                                                               Elfújta a szél

 A legidősebb kisfiam csodálatos gyógyulásáról van szó. A probléma már kiskorában 
kezdődött. Voltak dolgok, amikhez erősen ragaszkodott, s már akkor kiderült, hogy ezek 
a cselekvéssorozatok túlnőnek az egészséges napirendhez való ragaszkodáson.

 Talán az óvodába kerülésnél kezdődtek a furcsa történések az életében. Az új közeg, 
az anyától való elválás, a stressz, valamint az óvó néni nem szeretése és a tőle való féle-
lem olyan rituálék kialakulásához vezetett, amit én már lassan követni sem tudtam. Ez 
például ilyesmiket jelentett, hogy csak egy adott módon állhatott a sál, mindig kétszer 
tépőzárazta a cipőjét, elengedhetetlen volt a rituális integetés, bizonyos dolgok sziszte-
matikus gyűjtögetése, a rendmánia és a dolgok háromszori megérintése. Ha ezek nem 
következhettek be valamiért, hiszti és sírás lett belőle.

 A logopédustól kértem segítséget és voltunk ideggyógyásznál is. Kiderült, hogy a 
feszültségeit vezeti le ilyen módon. Azt mondták, ne törődjek vele, ha nagyon gyakoriak 
lesznek az esetek, akkor adjak nyugtatót. Persze nem adtam, de engem annál inkább 
zavart mindez. Azt hiszem, hogy ez az a bizonyos OCD szindróma volt, tehát a kényszer-
betegségek egy megnyilvánulása.

 Nagycsoport végére egy lapot tele tudtam írni a „rigolyákkal”, amik ugye minden-
kinek vannak, de nem ennyi! Zavart engem is, de láttam a gyereken, hogy őt is terheli. 
Benne volt egy megmagyarázhatatlan erő, ami mindig a kényszeres cselekvésre késztette.

 Aztán jött az első osztály, minden jól ment, a rigolyáknak egy időre búcsút intet-
tünk. Már azt reméltük, kinőtte. Aztán másodikos lett, valami megint történhetett, mert 
elkezdtek újra jönni a kényszeres cselekvések, amik persze elég látványosak voltak a 
tanító nénik, és az osztálytársak felé is. Féltem, hogy gúny tárgyává válik a gyerekem. 
Gondoltam, hogy pszichológushoz viszem, persze előtte sokat imádkoztam érte, hogy 
boldog, kiegyensúlyozott gyerek lehessen. A pszichológus nagyon kedves volt. Elmond-
tam neki, hogy református keresztyének vagyunk, miben hiszünk és milyen problémák 
voltak a családban a másik gyerekkel, aki időközben más terheltségből szabadult meg. Ő 
megnyugtatott, hogy ő is keresztény, nem ír fel semmilyen gyógyszert a gyereknek, majd 
lassanként feltárja a problémát és elkezdődik a stressz kezelés. 

 Ebben az időben írtam a Mai Ige imaszolgálatának is, hogy imádkozzanak a gyere-
kemért. A templomban egy szombati alkalommal lelkipásztorunk is megkérdezte, hogy 
van-e valakinek valami baja, hogy imában hordozzuk Isten előtt. Én már a padban imád-
koztam előtte ezért, és elhittem az Úrnak, hogy, ha ketten vagy hárman egy akarattal 
vannak a földön valamiért, akkor az meglesz. Szóval tudtam, hogy most kell szólnom! 
Imádkozott érte a lelkipásztor, a felesége és az egész gyülekezet. Tudtam, hogy kész, 
elvégeztetett, Isten cselekedni fog!



 Az összes rigolya, kényszeres cselekvés egy hét alatt úgy nullára redukálódott, hogy 
a gyerekem semmit sem tudott róla. Persze aztán elmondtam neki, hogy az Úr meggyó-
gyította. Örült neki, mindenkinek elmesélte, hogy Jézus meggyógyította a „rigolyából”! 
A pszichológusnak is elmeséltünk mindent. Azt mondta, hogy nem kell többet járni hoz-
zá, mert Kende amúgy sem szeret rajzolni, ott pedig azt kellett csinálnia.

 Azóta eltelt több mint fél év. Az ördög nem alszik, ahogy ezt mondani szokták. Néha 
jön a kísértés egy-egy újbóli kényszeres cselekvésre, de elég emlékeztetni Kendét arra, 
hogy Jézus már meggyógyította, ezért ne kezdjük ismét a régi dolgokat. És akkor az 
egészet, csak úgy elfújja a szél…

Niklné Szabó Aliz

A szerénység babérokat arat?

 1994 óta vagyok a helybéli Református Gyülekezet tagja. Ekkortól szüleimmel 
együtt rendszeresen mi takarítottuk az imaházat. Tettük ezt az Úr iránti szeretetből és a 
gyülekezet felé való szolgálati lehetőségként. A későbbiek folyamán, amikor a templom 
elkészült, a takarítás mellett a templomkertet is rendbe tettem. A szüleim időközben el-
haláloztak. Időközben férjhez mentem és gyermekeim születtek, ők is bekapcsolódtak a 
szolgálatokba.

 Sokszor éreztem azt, hogy sokan nem tartják szolgálatnak azokat a feladatokat, ame-
lyeket én szeretettel és Isten iránti hálámból végeztem el.  Sokan azt gondolják, hogy a 
takarítás, kapálás, gereblyézés lenézendő, nem tartozik a lelki szolgálatokhoz. Én azon-
ban mindig is úgy gondoltam, hogy „Művem a királynak szól.” (Zsolt 45,2).

 Ekkor még nem gondoltam, hogy eljön az az idő, amikor a teológiára fogok járni.  
Nemsokára végzett teológus leszek, most még bimbózó, a későbbiek folyamán szárba 
szökkenő szolgálattal. Igaz, hogy különbség van a szolgálatok között, de az Úr ugyanaz 
és a „művem” mindig a Királynak szól.

Szabóné Szabó Henrietta
Újszász

Emmausi lelki áldások-egy a sok közül

 1995 őszén voltam először Emmausban lelkipásztornőmmel. Szabó Imréné Éva 
nénivel már előzőleg találkoztam, így otthon éreztem magamat a konferencián. Egyik 
igeszolgálat végén Rácz Lajos lelkipásztor hívott, hogy lehet csatlakozni az országért 
való imalánchoz, s én is örömmel feliratkoztam. Az utolsó napon lehetett áldást kérni 
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egy imakéréssel. Miközben az áldó alkalmon előre mentem, a problémáimon gondolkoz-
tam. Három imatémám is volt, melyeket Isten elé szerettem volna letenni.

 Éva néni megkérdezte: Miért imádkozzunk? Meglepő, hogy egészen mást mondtam, 
mint amivel készültem: „Hát-hát, hogy én is tudjak imádkozni.”

 A testvérek imádkoztak értem, megáldottak az imádság Lelkével.

 Ennek ebben az évben már húsz éve, de ma is imádkozó vagyok az „imaláncért”, 
közbenjárókért, országunk vezetőiért, minden Krisztusban testvérért, ahogyan a Szent-
lélek indít. A hitetlenekért is, hogy ők is tapasztalják meg, milyen jó Krisztus útján járni. 
Isten valóban megáldott az „imádság Lelkével.” Övé a hála és dicsőség örökkön örökké. 

Jné Zs.

Hatvani csendesnap

 A Mátraházi csendeshét után nemsokára egy újabb lehetőség kínálkozott, hogy a 
testvérek körében együtt dicsőíthessük Istent és lelkileg újra töltekezzünk. Erre az alka-
lomra Hatvanban volt lehetőség május 2-án a Parakletos csendesnapon. Én is eldöntöt-
tem, hogy elmegyek Hatvanba.

 Egyedül indultam útra autóval, bár az esti hazavezetéstől tartottam egy kicsit, de 
tudtam, hogy Isten velem van, nem lehet semmi baj. Odafelé csak Hatvanban kellett kér-
dezősködnöm, hogy hol van a református templom, mert egy kicsit az építkezések miatt 
eltévedtem. Aztán találkozhattam Isten humorával, mert a „köszönöm és viszontlátásra” 
a válasz az volt, hogy „Áldás Békesség”, tudtam, hogy jó helyen vagyok.

 Számomra nagyon fontosok a dicsőítő alkalmak, mert ez a fajta istendicsőítés hiány-
zik az életemből, és tudtam, hogy ebből Hatvanban nem lesz hiány. Nem is csalódtam. A 
Szentlélek segítségével és a dicsőítő csoport közreműködésével, egy szívvel és lélekkel 
énekelhettünk és magasztalhattuk Istenünket és Urunkat. Ilyenkor a lélek szárnyal, egé-
szen mennyei magasságokba emelkedhetünk.

 Az igei alkalmon hallhattunk egy kínai utazás fontos kellékeiről, aminek alapján a 
megtérésünk állomásait vehettük nagyító alá. Ilyen volt például a meghívólevél, ami Is-
tentől való meghívásunkra utal, vagy az útlevél, ami nélkül nem lehet Kínába menni, ez 
pedig maga a megtérés, ami elengedhetetlen, mert e nélkül nem lehetünk Isten országá-
nak polgárai. A többi fontos kelléket sorba véve kiscsoportokra tagozódtunk, ahol ezeket 
a fontos állomásokat sorba véve ki-ki tesztelhette magát, hogy hitének ezen állomásai 
rendben vannak-e, szembesülhetett, hol van még olyan terület, amit erősíteni kell, hogy 
az Úrral való találkozásunkkor ne érjen meglepetés bennünket.
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 A kiscsoport megbeszélései után egy-egy testvér beszámolt az elhangzottakról, majd 
imádkoztunk a jelenlévő lelkészek és gyülekezet vezetők szolgálataiért, kérve Isten ve-
zetését és áldását. Lehetőség volt arra is, hogy egyéni imát kérjük valamilyen fontos 
problémánkra a jelenlévő vezetők közreműködésével. Végül istendicsőítéssel zárult a 
délután, ahol ismét hálaénekkel imádhattuk az Urat. Befejezésként szeretetvendégség 
részesei lehettünk és így lelkileg és testileg megújulva indulhattunk otthonainkba. Jó volt 
újra együtt lenni, és megélni a régi és új ismerősökkel a szeretet közösségét.  Hálát adok 
ezért a lehetőségért elsősorban Istennek és köszönetet az otthont adó hatvani gyülekezet-
nek.

Hegedűs Ibolya

Meg van- az útleveled?

 Igen fontos kérdés ez annak, aki külföldre szeretne utazni. Ugyanis tudjuk, van egy 
országhatár, ahol ott a sorompó, és azon túl egy másik világ. A határon kérik az útlevelet 
mindenkitől. Fel kell mutatni, ellenőrzik, nélküle nem lehet átjutni. Ha nincs vagy nem 
érvényes, akkor vissza kell fordulni. Vagy megszerzi az ember, vagy maradásra kénysze-
rül.

 Így van valahogy az Isten országába való bejutás érvényessége is. Útlevél nélkül 
nem megy. De mi az útlevél? A Kegyelem. Kegyelem nélkül nem mehet be senki. Hogy 
tudom megszerezni? Bűnbánattal majd a bűnbocsánat elfogadásával, és így kerül „Ke-
gyelmezett” pecsét életünkre és megnyílik az út Isten országába.

 Folyamodjunk bűnbánattal ezért az útlevélért, hogy a határon, amikor itt a földön az 
időnk lejár és át kell lépnünk az Isten országa határán, az érvényes legyen. Csak a meg-
váltottak, Jézus Krisztus vérével aláírt útlevelével, lehet belépni. Rajta kell az értékes 
„Kegyelmezett”pecsétnek lennie.

 Boldog vagyok, hogy van útlevelem a mennyei hazába, Jézus Krisztus áldozata árán.

Lovass Jánosné

Gondolatszilánkok

Egyedül normális dolog: szentül élni.
Egyedül Isten lehetne büszke, és egyedül Ő nem az.
Elegendő információval rendelkezel-e ahhoz, hogy ítélkezz?
Embereknek hiszünk, akik tudnak hazudni, Istennek pedig nem hiszünk, pedig Ő nem 
tud hazudni.

Komoróczy István
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Híreink

I. Őszi hitmélyítő hét 2015. szeptember 28 - október 2. között

Konferencia vezetője: Prókai Árpád boldvai lelkipásztor
Konferencia témája: Még - Mégis - Már

Az alkalom hétfőn délutántól, péntek délig tart. A szobák regisztrálás után, 1500 órától 
foglalhatók el. A közös alkalom 1600 órakor kezdődik. Az első közös étkezés a vacsora, 
a hét pénteken ebéddel zárul.

A konferencia díja: 
Készpénz esetén: 18-70 éves korig 22.960 Ft. (IFA is benne van)

18 év alatt és 70 év fölött 21.200 Ft.

A korábban érkező vendégek kérhetnek ebédet is, de ezt a jelentkezéskor jelezni kell. A 
hétfői ebéd ára, 1.400 Ft-a fent említett összegbe nincs beszámítva. Fizetés a helyszínen.

Jelentkezés írásban, a következő címen:
Szalontai Zsuzsa

6000 Kecskemét, Petőfi S. u.16. 4.35. 
E-mail: szalontaizsuzs@t-online.hu

Jelentkezési határidő: amíg van hely, de legkésőbb 2015. szeptember 20-ig. 

A levélben írjuk meg nevünket, (asszonyoknál a keresztnevet is) címünket, születési 
időnket, és telefonszámunkat, e-mail címünket. Kérjük, közöljék, ha diétás étkezést, 
vagy hétfőn ebédet is kérnek. Aki üdülési csekkel fizet, előre jelezze a jelentkezéskor! 
Amennyiben személybeszállításhoz és csomagok szállításához a buszjárathoz segít-
séget kérnek, kérjük az üdülőnek jelezzék a 37/374011 telefonszámon.

II. Hatvani Csendes Nap

2015. október 10-én 1530-tól.
Szeretettel hívjuk a testvéreket erre a napra is, ápoljuk a testvéri kapcsolatokat!

III. Kálvin téri hétfői alkalmak

Július, augusztus szünet, 
Legközelebb szeptember 7-én.
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Lelkészkonferencia Galyatetőn

 2015 júniusának elején (4-6) Galyatetőn, a Református Konferencia Központban szol-
gáló lelkipásztorok, családtagok, gyerekek voltunk együtt, akik valaha részt vettek a Pa-
rakletos Alapítvény szervezésében emmausi vagy mátraházi hitmélyítő konferenciákon.

 Isten sok áldást adott ezeken a testvéri találkozásokon. A konferenciák alapját azok 
a közösségi alkalmak jelentették, amelyeket havi rendszerességgel tartottunk egymás 
gyülekezeteiben. Az ország minden részéből összejöttünk egy-egy parókián, hogy csak 
arról az egyről, a legfontosabbról beszéljünk:  mi van a lelkeddel.

 A lelkipásztor lelkével Isten Lelkének kell beszélnie. Imaközösségeink, lelki-testvéri 
beszélgetéseink útbaigazítottak, józanítottak, elköteleztek és erőt adtak a gyülekezetben 
való szolgálatokhoz. Nem volt más cél, csak az, hogy arra az elhívásra, amit Isten Lelke 
által megértettünk, egész életünk átadása legyen a válasz, sőt egész családunk élete le-
gyen a válasz. Aki a lelki közösségnek ebből az erejéből részesült és átélt félelmekből, 
erőtlenségből való szabadításokat, az megtapasztalta, hogy Isten élő és cselekvő Úr, Ő 
Pásztora a lelkipásztornak és a gyülekezetnek egyaránt. Egymás szolgálatainak, öröme-
inek és küzdelmeinek részeseivé váltunk, imádságban kapcsolódtunk össze.

 Lelki kapcsolatok nem létezhetnek emberi kapcsolatok nélkül. Szabó Imre bácsi és 
Éva néni látogatásai, jelenlétük, tanításuk a gyülekezeteinkben, olyan erőforrás volt a 
számunkra, amelyek nélkül nagyon nehéz lett volna hűséggel helyt állni. Az Úr elhívása 
megbánhatatlan és ahová Ő hívott el, ott rajtunk múlik, hogy engedjük-e Őt magát csele-
kedni az Ige és a Szentlélek által. Lelki elöljárónk élete, hűséges szolgálata elkötelezett 
bennünket, tanítványokat is arra, hogy Anyaszentegyházunkban a gyülekezetek lelki éb-
redésének szolgálatát tartsuk legfőbb feladatunknak.

 Ez év februárjában, amikor kuratóriumi ülésünket tartottuk, Isten Lelke arra indított 
bennünket, hogy hívjuk össze testvéri közösségbe a most szolgáló lelkipásztorokat és 
erősítsük meg együtt azokat az alapokat, amelyre ráépültünk, amelyen állva szolgálata-
inkat végezzük. Így vettük végig Szabó Imre bácsi könyvét, a „Kívánjátok a lelki aján-
dékokat” tanulmánykötetet. Dr. Tatai István hatvani lelkipásztor fejezetről fejezetre ve-
zetett végig az egykor előadás formájában elhangzott tanításokon. Korreferens lelkészek 
tették gyakorlativá ezek tartalmát jelenlegi szolgálataikból hozott példákkal. Egyházunk 
Zsinata az 1980-as évek elején foglalkozott az evangelizáció és a karizmák kérdésével, 
tanításokat fogalmaztak meg, amelyeket újra meg kell ismernünk ahhoz, hogy bátorsá-
got kapjunk a Lélek erejével való szolgálatvégzésre.

 Amit Szabó Imre megfogalmazott arról, hogy a lelkipásztor életének megújulása a 
gyülekezet lelki ébredésének alapja, ismét előtérbe kell, hogy kerüljön egész egyházunk-
ban. Igaz, hogy töredéke vagyunk a ma országunkban szolgáló lelkipásztori közösség-
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nek, azonban ide tartozónak valljuk magunkat akkor is, ha időről időre az „eretnekség 
bélyegével” jelölnek bennünket. Imre bácsival vallom, hogy a „megbélyegzést nem te-
kintjük rendkívüli esetnek és tragédiának, hanem a Lélek szerinti Krisztus – követésünk 
velejárójának. Vagy inkább kitüntetésnek…

 Arról van szó, hogy amikor vállaljuk a megszállottsággal, tévelygésekkel, szektás-
sággal, egyszóval eretnekséggel való megbélyegzést, és mindezek ellenére egyházunk-
ban maradunk és szolgálunk – akkor Jézussal vállalunk sorsközösséget. Lehetünk-e 
komolyan bármiféle közösségben Jézussal, ha a vele való sorsközösséget nem vállal-
juk? Ha viszont vállaljuk, akkor bizonyára érvényes ránk az Ige: „Maga a Lélek tesz 
bizonyságot a mi lelkünkkel együtt arról, hogy valóban Isten gyermekei vagyunk. Ha 
pedig gyermekek, akkor örökösök is; örökösei Istennek és örökös társai Krisztusnak, ha 
vele együtt szenvedünk (Károli: ha ugyan vele együtt…), hogy vele együtt is dicsőüljünk 
meg.” (Róm 8, 16-17) (Szabó Imre: Kívánjátok a lelki ajándékokat 88-89. oldal)

Magyarné Balogh Erzsébet
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Köszönetmondás

Hálával és tisztelettel köszönjük mindazok támogatását, hűségét, akik adójuk 1 %-át a 
Parakletos Alapítvány számára ajánlották fel a 2014. évben.

Megköszönjük a különböző konferenciákon adott támogatásokat is!
Továbbra is kérjük a Testvérek támogatását.

Kérjük, hogy adóbevallásuk elkészítésekor az egyik 1 % felajánlásával támogassák a 
Parakletos Alapítvány szolgálatait.

A Parakletos Alapítvány adószáma: 
19045229-1-13

Figyelemfelhívás: 
a Parakletos Alapítvány adószáma megváltozott!

Az utolsó két szám 03-ról 13-ra változott!

VIGASZTALÓ

A Parakletos Alapítvány testvéri körlevele.
Kiadványunkat adományokból tartjuk fenn. 

Ingyenesen megküldjük mindazoknak, akik kérik.
Az Alapítvány címe: 2336 Dunavarsány, Határ út 70.

Adószám: 19045229-1-13 • Számlaszám: 11732071-20025524
E-mail: zolitoth@xmet.hu

A Vigasztaló számára írt bizonyságtételeket az alábbi címre kérjük:
Szalontai Zsuzsanna, 6000 Kecskemét, Petőfi Sándor út 16. IV. em. 35.

E-mail: szalontaizsuzs@t-online.hu
A Szerkesztőbizottság tagjai: Magyarné Balogh Erzsébet, 

Szalontai Zsuzsanna, Dr. Tatai István
Honlap: www.parakletosalapitvany.hu

Következő lapzárta: 2015. augusztus 20.


